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OR.0032.9.2022 

P R O T O K Ó Ł nr 11/22 
z posiedzenia Miejskiej Rady Seniorów, 

odbytego w dniu 14 czerwca 2022 r. 
odbytego w Sali nr 101 Urzędu Miejskiego w Wieluniu 

przy pl. Kazimierza Wielkiego 2 (budynek w parku) 
 
Obecni na posiedzeniu członkowie MRS: 

1. Bednarek Zdzisław 
2. Jaskuła Grażyna 
3. Kałuża Emilia – przewodnicząca 
4. Nowak Zenon 
5. Oleszkiewicz Janina 
6. Pobudejski Tadeusz 
7. Rabikowska Bożena 
8. Zgondek Mirosław 

 
Spoza członków MRS w posiedzeniu udział wzięli: 
1. Paweł Okrasa – Burmistrz Wielunia; 
2. Joanna Skotnicka Fiuk - Zastępca Burmistrza Wielunia; 
3. Magdalena Majkowska – Sekretarz Miasta; 
4. Katarzyna Tasarz –  Kierownik MGOPS Wieluń; 
5. Radosław Urbaniak – Kierownik Biura Burmistrza; 
6. Waldemar Kluska – Prezes Stowarzyszenia „Tacy Sami” w Wieluniu 
  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 
Proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie kworum, przyjęcie porządku obrad. 
2. Informacja o sporządzonym protokole nr 10/22 z poprzedniego posiedzenia Rady. 
3. Informacja Burmistrza Wielunia o podejmowanych działaniach w obszarze dotyczącym seniorów,                   
w tym o realizacji prac związanych z: 

• badaniem ankietowym sytuacji życiowej seniorów w gminie celem opracowania dokumentu 
dot. polityki senioralnej Miasta i gminy Wieluń; 

• budową Centrum Opiekuńczo – Mieszkalnego w Olewinie; 

• organizacją klubu Seniora; 

• ulotką informacyjną dot. Wieluńskiej karty seniora 65+; 

• gminnym programem osłonowym „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2022; 
4. Informacja dotycząca realizacji planu pracy MRS na 2022 rok; 
5. Sprawy różne i wolne wnioski. 
6. Zamknięcie posiedzenia. 
 

Punkt 1 
 
Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie kworum, przyjęcie porządku obrad zał. nr 2 do protokołu.  
 
Przewodnicząca Emilia Kałuża powitała wszystkich zgromadzonych członków Miejskiej Rady Seniorów, 
a następnie dokonała otwarcia posiedzenia, serdecznie witając wszystkich obecnych gości. Stwierdziła 
kworum i prawomocność obrad – na stan 11 członków, obecnych 8. Zapytała, czy ktoś zgłasza jakieś 
uwagi do porządku obrad? Nikt się nie zgłosił.  
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Uwag nie zgłoszono. 
 

Punkt 2 

Informacja o sporządzonym protokole nr 10/22 z poprzedniego posiedzenia.  

Przewodnicząca Emilia Kałuża poinformowała, że protokół był dostępny do wglądu                                                     

w pok. nr 1a w Urzędzie Miejskim w Wieluniu. Zapytała, czy ktoś zgłasza jakieś uwagi                                                   

do protokołu? Nikt się nie zgłosił.  

Miejska Rada Seniorów przyjęła informację o sporządzonym protokole. 

Punkt 3 

Informacja Burmistrza Wielunia o podejmowanych działaniach w obszarze dotyczącym seniorów,                       
w tym o realizacji prac związanych z: 

• badaniem ankietowym sytuacji życiowej seniorów w gminie celem opracowania dokumentu dot. 
polityki senioralnej Miasta i gminy Wieluń; 

• budową Centrum Opiekuńczo – Mieszkalnego w Olewinie; 

• organizacją klubu Seniora; 

• ulotką informacyjną dot. Wieluńskiej karty seniora 65+; 

• gminnym programem osłonowym „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2022; 
 
Przewodnicząca Emilia Kałuża poprosiła Burmistrza Wielunia o zabranie głosu i omówienie tematów 
punktu w dowolnej kolejności.  
 
Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa omówił planowane w najbliższym czasie inwestycje. Jedną                                      

z najważniejszych uznał przedłużenie budowy ulicy Ks. Jerzego Popiełuszki od ul. Warszawskiej                               

do ul. Sieradzkiej. Poinformował, że dokumentacja na tę przebudowę jest właściwie gotowa, jednak 

wymagane są uzgodnienia co do zjazdów i miejsc parkingowych z firmami, które mają w pobliżu swoje 

siedziby. Podał, że chciałby żeby w sierpniu został ogłoszony przetarg na tę inwestycję. Określił wartość 

szacunkową przedsięwzięcia na około 22-25 mln zł. Dodał, że prawie 19 mln zł. na ten cel pochodzi                

z dotacji. Podał przybliżony czas zakończenia inwestycji przypadający na przełom I i II kwartału 2024 

roku. Poinformował, że ku końcowi zmierza inwestycja przy ratuszu. Poinformował, że nie będzie tam 

nawierzchni asfaltowej, lecz wyłożona zostanie kostka granitowa i kamień polny. Ponadto aby podkreślić 

charakter placu zostanie on wzbogacony roślinami. Nawiązał do pierwotnego wyglądu placu sprzed 

wielu lat, który wykonany był właśnie z kamienia polnego. Poinformował także o obecnie trwającym, 

gwarancyjnym remoncie ronda przy ul. 18-stycznia. Dodał, że termin remontu został przesunięty                       

ze względów pogodowych. Wspomniał, również o sporze z wykonawcą ronda przed ratuszem,                        

gdzie pojawiły się wątpliwości co do jakości położonego asfaltu. Powiadomił o zakończeniu współpracy 

z wykonawcą przebudowy ul. P.O.W., ze względu na wyjątkową nierzetelność i niedotrzymywanie 

terminów. Oznajmił, że był to wykonawca, który po raz pierwszy zgłosił się do przetargu. Dodał, że wobec 

powyższego będzie konieczność wyłonienia innego wykonawcy, przez co czas przebudowy dodatkowo 

się przedłuży. Uzupełnił, że odcinek ulicy przebiegający przez Widoradz wykonywany był przez innego 

wykonawcę, jest on prawidłowo wykonany i oddany. Przekazał, że został ogłoszony przetarg na budowę 

nowej hali przy Szkole Podstawowej nr 5 przy ul. Traugutta. Koszt inwestycji oszacował na kwotę około 

26 mln zł, dodał jednak, że możliwe, że kwota powyższa będzie niższa. Wskazał, że jest pierwszy rok 

zmian podatkowych związanych z „polskim ładem”, które bardzo negatywnie wpłynęły na dochody 

gminy. Objaśnił skomplikowany mechanizm tej sytuacji. Podał, że gmina w roku ubiegłym uzyskała 

dochody z podatku PIT w wysokości 37 mln zł., dla porównania podał dochód z podatku                                               

od nieruchomości, który wynosił 16,5 mln zł. Stwierdził, że gdyby nie wprowadzenie nowych przepisów, 
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dochód z tytułu podatku w tym roku mógłby sięgać nawet 42 mln zł, jednak szacowany jest na około                  

31 mln zł. Poinformował, że z pewnością odbije się ta sytuacja na inwestycjach, zważywszy na to,                         

że wszystkie koszty bieżące, koszty energii, koszty ogrzewania, koszty wynagrodzeń są o wiele wyższe 

niż w roku ubiegłym. Wskazał, że gmina posiada wiele obiektów (m.in. szkoły, przedszkola, budynki 

MGOPS, budynki domu kultury, muzeum, urzędu), których koszty utrzymania, w tym ogrzewania 

zwiększyły się. Podał, że w temacie inwestycji zawsze coś się dzieje nie tylko w mieście, ponieważ jest       

to gmina miejsko-wiejska. Wskazał, że budowane są kanalizacje tak jak w przypadku miejscowości 

Sieniec. Wymienił także kolejną dużą inwestycję, jaką jest przebudowa dworku w Ożarowie. 

Poinformował o konieczności dostosowania szkół wiejskich, oraz oddziałów przedszkolnych do nowych 

przepisów przeciwpożarowych. Podał, że trwa przebudowa w Kurowie, następna będzie w Rudzie, 

Bieniądzicach, a koleina w Masłowicach. Przekazał, że podczas ostatniej sesji omawiana była sprawa 

zmiany planu miejscowego dotyczącego terenu przy ul. Powstańców 1863 r. Przekazał, że Rada Miejska 

nie podzieliła opinii Miejskiej Rady Seniorów.  

 

Pani Bożena Rabikowska przekazała swoje spostrzeżenia, o tym, że Wieluń jest piękny i że w Wieluniu 

dużo się robi. Wskazała, że wszystkiego nie da się zrobić w rok, ale naprawdę nie jest źle. Poinformowała, 

że wiele osób twierdzi, że mieszka się tu dobrze. Nawiązując do dotacji, stwierdziła, że pieniądze 

rządowe, czy samorządowe to „nie ma różnicy, bo to jest wszystko polskie”.  

 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa powiedział, że jeżeli dochód, który wygenerowaliby mieszkańcy gminy 

w 80% byłby przeznaczony dla Gminy Wieluń to nie byłyby potrzebne żadne dotacje z budżetu państwa. 

Wskazał, że za 2021 rok mieszkańcy Gminy Wieluń zapłacili łącznie 105 mln zł podatku dochodowego 

do państwa. Podał przykład jednego z miast, gdzie świat zatrzymał się na latach 80-tych. Dodał,                         

że w centrum tego miasta są puste kamienice. Wskazał, że pomimo ładnego centrum miasta, pięknej 

historii, przez błędy rządzących zostało ono pogrążone. 

 

Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów Emilia Kałuża zapytała Burmistrza o sprawy dotyczące budowy 

ośrodka w Olewinie.  

 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa odpowiedział, że ta sprawa została już zamknięta.  

 

Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów Emilia Kałuża zapytała jak wygląda w tej chwili sytuacja Klubu 

Seniora, dotycząca pomysłu spotkań w kawiarni w kinie. 

  

Kierownik Biura Burmistrza Radosław Urbaniak odpowiedział, że przeprowadzał rozmowy w tej sprawie. 

Poinformował, że w bufecie kina nie możliwości takich spotkań ze względu na braki kadrowe. Dodał,                

że bufet w kinie otwierany jest tylko na pół godziny przed seansem. Przekazał, że takie spotkania byłyby 

możliwe nie wcześniej niż po wakacjach. 

 

Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów Emilia Kałuża nawiązała do rozmów z poprzednich posiedzeń 

dotyczących ulotek informacyjnych. 

 

Kierownik Biura Burmistrza Radosław Urbaniak odpowiedział, że jeżeli chodzi o ulotki to chciałby 

połączyć kampanię z otwarciem Klubu Seniora. Uznał jednak, że nie ma sensu czekać do września, 

ponieważ nie wiadomo czy we wrześniu sytuacja w kinie ulegnie zmianie i dlatego chciałby przygotować 

ulotki w okresie wakacyjnym. 
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Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów Emilia Kałuża podziękowała za udzielone odpowiedzi                            

i zapytała, czy ktoś chciałby zadać jeszcze pytania Burmistrzowi.  

 

Pani Janina Oleszkiewicz poinformowała, że seniorzy mają bardzo dobre warunki spotkań w budynkach 

spółdzielczych. Dodała, że spółdzielnia dofinansowuje także wycieczki np. do teatru czy do kina. 

Wskazała, że seniorzy, którzy spotykają się w Dąbrowie wykonują piękne rzeczy, jednak zaobserwowała, 

że brakuje tam środków na zakup materiałów. Podkreśliła, że seniorzy nie uskarżali się. Zapytała czy Pan 

Burmistrz, bądź Rada zapewniłaby chociaż niewielkie środki finansowe.  

 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa dopytał czy chodzi o Panie działające przy OSP w Dąbrowie. 

 

Pani Janina Oleszkiewicz odpowiedziała, że mówiła o paniach przy dworcu.  

 

Sekretarz Miasta Magdalena Majkowska wskazała, że w tamtym miejscu jest opieka domu kultury.  

 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa wyjaśnił, że ubiegły rok dla działalności domu kultury był bardzo 

trudny. Podał, że przez zdecydowaną większość czasu nie działało kino, bądź działało w reżimie 

sanitarnym. Wobec powyższego dom kultury nic na kinie nie zarobił. Wyjaśnił, że to właśnie z tych 

pieniędzy można było finansować wiele rzeczy. Poinformował, że w tamtym roku gmina dołożyła do 

działalności kina i stąd nie było możliwości, aby dołożyć na materiały. Wskazał, że o ile sytuacja z covidem 

nie powtórzy się i kino będzie czynne, to zostaną wygospodarowane pieniądze, które przeznaczone 

zostaną na zakup materiałów. Dodał, że także instruktorzy są finansowani przez gminę. Przyznał, że zdaje 

sobie sprawę, iż taki problem miał miejsce. 

 

Pani Bożena Rabikowska wskazała, że istnieją koła, które nie potrzebują zakupu materiałów, takie jak 

koła przyjaciół poezji. Nawiązała do Uniwersytetu Trzeciego Wieku, gdzie prowadzone są wykłady 

obcych osób, którym za pracę dom kultury płaci. Oznajmiła, że sama nigdy nie chciałaby zapłaty                          

za prowadzony przez siebie wykład, ponieważ uważa to za pracę dla swoich.   

 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa wskazał, że podczas jarmarków świątecznych, czy podczas takich 

wydarzeń jak „Cudze chwalicie, swego nie znacie” są stoiska, gdzie mogą być sprzedawane różne dzieła.  

 

Pani Grażyna Jaskuła nawiązując do wcześniejszej wypowiedzi Pani Oleszkiewicz odnośnie klubu seniora, 

przypomniała, że na ostatnim posiedzeniu zadeklarowała, że razem z Panią Oleszkiewicz zajmą się tym 

tematem. Poinformowała, że Pani Oleszkiewicz była w Dąbrowie, a ona sama była tam gdzie mogła. 

Wskazała, że na osiedlu Wyszyńskiego mogą spotkać się dopiero we wrześniu. Oznajmiła,                                            

że kontaktowała się z jedna i drugą Panią Kierownik i również wywnioskowała takie same potrzeby jak 

jej koleżanka będąc w Dąbrowie. Dodała, że pomimo otrzymywania materiałów od spółdzielni 

mieszkaniowej, to wciąż czegoś również brakuje. Podkreśliła jednak, że panie nigdy się nie żaliły. 

Powiedziała, że po dwudziestym czerwca zaplanowane jest spotkanie w klubie seniora, aby dotrzeć                     

do imienników i imienniczek. 

 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa przeprosił i poinformował o konieczności opuszczenia spotkania                      

ze względu na obowiązek uczestnictwa w kolejnym wydarzeniu. Życzył owocnych obrad. Wskazał Panią 

Wiceburmistrz jako osobę która udzieli odpowiedzi na dalsze pytania. 

 

Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów Emilia Kałuża zapytała co dalej z ankietami. 
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Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk na początku serdecznie podziękowała za uzyskanie 

aż 166 odpowiedzi. W dalszej części swojej wypowiedzi udzieliła informacji dotyczącej wyników 

przeprowadzonej ankiety zał. nr 3 do protokołu. Wskazała, że osobami, które brały udział w badaniu to 

głównie kobiety (60%), najczęściej w wieku 60-80 lat, posiadające najczęściej wykształcenie średnie i 

zawodowe. W ankiecie brały udział osoby przeważnie zamężne/żonate, rzadziej wdowy/wdowcy. W 

większości były to osoby  niepracujące, będące na emeryturze, nie szukające zatrudnienia (13% 

zadeklarowało wykonywanie pracy zarobkowej okazjonalnie). Wskazała, że ankietowani najczęściej 

zamieszkiwali wraz z rodziną (prawie 60%), przy dochodzie między 1,5-3 tys. zł miesięcznie. W ocenie 

ankietowanych ich sytuacja zdrowotna jest średnia, tylko 13% ocenia sytuację zdrowotną na raczej złą, 

16% na raczej dobrą. Ponad 73% ankietowanych nie posiadało orzeczonego stopnia niepełnosprawności 

(26% posiadało umiarkowany stopień niepełnosprawności). Przekazała odpowiedzi co do jakości usług 

medycznych, które były podzielone w równej mierze, na raczej dobre i raczej złe, a największy problem 

stanowią odległe terminy wizyt, trudności w uzyskaniu skierowania, oraz wydłużony czas oczekiwania. 

Wyraziła swoje zaskoczenie odpowiedziami prawie 89% ankietowanych, że nie potrzebują oni pomocy                                

w codziennych czynnościach.  

 

Sekretarz Miasta Magdalena Majkowska zwróciła uwagę, iż w ankiecie brały udział osoby 

zamężne/żonaci. 

 

Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów Emilia Kałuża wskazała, że jednak prawie 12% ankietowanych 

potrzebowałoby pomocy i należałoby się również nad tym pochylić. 

 

Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk odpowiedziała, że należy ustalić priorytety, 

ponieważ z powyższej ankiety wynika, że seniorzy „radzą sobie”. Potwierdziła spostrzeżenie Pani 

Sekretarz, że większość ankietowanych nie mieszka samotnie, bądź są w dobrej formie fizycznej. 

Odnośnie pytania dotyczącego oferty pomocy osobom starszym w codziennych czynnościach życiowych 

ze strony instytucji pomocowych takich jak np. MGOPS realizowanych w najbliższym otoczeniu, uznała, 

że ankietowani nie wiedzą o możliwości takiej pomocy i dlatego z tego nie korzystają i nie posiadają 

zdania na ten temat. Dodała, że większość osób nie wie co jest realizowane i w jakim zakresie, oraz gdzie 

taką pomoc można uzyskać. 

 

Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów Emilia Kałuża potwierdziła, że osoby nie korzystają, ponieważ 

nie wiedzą, że taką pomoc można uzyskać.  

 

Sekretarz Miasta Magdalena Majkowska zgodziła się ze spostrzeżeniami Pani Wiceburmistrz, oraz 

Przewodniczącej Miejskiej Rady Seniorów. 

 

Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk zwróciła uwagę na pytanie dotyczące problemów 

społecznych z jakimi borykają się osoby starsze, gdzie aż 67% osób odpowiedziało, że ich problemem 

jest samotność i choroby. 

 

Pani Bożena Rabikowska wskazała, że ankieta potwierdziła, że osobom starszym doskwiera głównie 

samotność. 

 

Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk kontynuowała swoją wypowiedź, że w dalszej 

kolejności osobom starszym doskwiera: niepełnosprawność, ubóstwo/bieda, brak opieki ze strony 

rodziny, bariery architektoniczne, oraz brak zainteresowania. Następnie przeanalizowała wyniki ankiety  

dotyczące pytania o potrzebę tworzenia w środowisku lokalnym instytucji takich jak: domy pomocy 
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społecznej, domy dziennego pobytu, kluby seniora, gdzie najczęściej odpowiadano twierdząco. 

Zaobserwowała, że odnośnie mieszkań chronionych, ankietowani nie do końca wiedzieli z czym mają do 

czynienia. Podała, że na pytanie o oczekiwanie realizacji inwestycji z zakresu budownictwa 

mieszkaniowego skierowanego do osób starszych, 73% ankietowanych odpowiedziało „tak”. Przekazała, 

że odnośnie pytania dotyczącego oceny jakości oferowanych usług dla osób powyżej 60 roku życia, 

usługi społeczne, usługi edukacyjne, oraz usługi kulturalne ankietowani ocenili dobrze. Udzielenie wielu 

odpowiedzi „nie mam zdania” udowodniło, że wiele osób nie posiada wiedzy na temat.  Na pytanie                     

o członkostwo w organizacjach, 83% zdeklarowało brak udziału. Przekazała, że 46% ankietowanych nie 

korzysta z żadnej formy spędzania wolnego czasu na terenie miasta i gminy, 30% wskazało że chodzi                

do kina i na koncerty, 28% korzysta z wypożyczalni bibliotecznej. W dalszej kolejności seniorzy korzystają 

z: wydarzeń kulturalnych w bibliotece, oraz wydarzeń w domu kultury, jednak w bardzo małym stopniu.  

 

Sekretarz Miasta Magdalena Majkowska zwróciła uwagę, że we wcześniejszych odpowiedziach 

ankietowani dobrze oceniali usługi kulturalne, uznała tym samym, że ankietowani wiedzą o tychże 

usługach, ale z nich nie korzystają. Podkreśliła, że nie jest to zarzut, tylko spostrzeżenie, że każdy wybiera 

według swoich potrzeb. 

 

Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów Emilia Kałuża stwierdziła, że na pytania odpowiadała 

zróżnicowana grupa.  

 

Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk zakomunikowała, że należałoby dotrzeć do tych, 

którzy nie korzystają w ogóle. 

 

Sekretarz Miasta Magdalena Majkowska dodała, że należałoby dotrzeć również do tych, którzy nie 

wiedzą o ofertach. Zwróciła uwagę na wysokość słupków w wykresie przedstawiającym ilość osób nie 

posiadających zdania w tym temacie.  

 

Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk omówiła dostępność do usług edukacyjno-

kulturalnych na terenie miasta i gminy, która została oceniona przez ankietowanych przeciętnie. Uznała,  

że albo należy popracować nad dostępnością, albo znowu potwierdza się fakt niewiedzy o tych usługach. 

Następnie omówiła wyniki dotyczące utrudnień w korzystaniu z wieluńskiej oferty kulturalnej, 

edukacyjnej i sportowej, gdzie prawie 30% ankietowanych główną przyczyną tego problemu uznało stan 

zdrowia.  

 

Sekretarz Miasta Magdalena Majkowska dopytała, czy wobec tego oferta nie była skierowana do tych 

osób, skoro stan zdrowia nie pozwala. Wskazała, że osoby starsze muszą mieć dostosowaną ofertę                    

do swojego wieku.  

 

Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk odpowiedziała, że być może oferta nie jest dobrze 

dobrana. W dalszej części swojej wypowiedzi wskazała pozostałe przyczyny utrudnień w korzystaniu                  

z wieluńskiej oferty kulturalnej takie jak: brak czasu, brak odpowiednich połączeń komunikacji miejskiej 

i brak środków finansowych.  

 

Sekretarz Miasta Magdalena Majkowska zauważyła, że ankietowani wskazywali również niechęć do 

wychodzenia. 

 

Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk omówiła odpowiedzi na pytanie dotyczące 

aktywnego uczestniczenia w życiu miasta i gminy, gdzie prawie 86% ankietowanych odpowiedziało,                  
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że nie uczestniczy w tym. Wskazała, że pozostałe 14% osób uczestniczących, bierze udział głównie                      

w zebraniach rad osiedli, działają w organizacjach charytatywnych i biorą udział w porządkowaniu 

okolicy. Przedstawiła środki transportu z których ankietowani korzystają najczęściej. 50% ankietowanych 

korzysta z autobusów miejskich, 43% porusza się własnym samochodem, 28% korzysta z roweru, 14% 

nie korzysta w ogóle, 8% korzysta z taksówki. Podała, że prawie 41% raczej dobrze ocenia środki 

transportu miejskiego pod kątem dostosowania do osób starszych, 30% osób nie ma zdania na ten 

temat. Po analizie odpowiedzi na pytanie dotyczące podejmowanych działań przez instytucje, 

stowarzyszenia, kluby promujące pozytywny wizerunek seniora po raz kolejny wywnioskowała,                           

że seniorzy nie posiadają wiedzy na ten temat (55% ankietowanych). Podsumowując stwierdziła, że nie 

można powiedzieć, że w Wieluniu nic nie robi się dla seniorów, bo dzieje się bardzo dużo, tylko trzeba   

o tym informować zainteresowane osoby. 

 

Sekretarz Miasta Magdalena Majkowska dodała, że należy podawać pełne informacje o dostosowaniu 

do wieku. 

 

Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk zaproponowała, aby skupić się na tym jak dotrzeć 

do seniorów i co mogłoby ich zainteresować. Zaproponowała dalsze działania w kolejnej ankiecie                 

z bardziej szczegółowymi pytaniami. 

 

Pani Grażyna Jaskuła wskazała, że mądrym rozwiązaniem byłyby przekazywanie informacji seniorom 

podczas audycji radiowych, ponieważ wielu ludzi starszych, które zna i z którymi rozmawia słucha 

właśnie radia.  

 

Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk odpowiedziała, że słuchać to jest jedno, ale istotne 

jest żeby sprawić, aby te osoby zainteresowały się tym i „wyszły z domów”.  

 

Sekretarz Miasta Magdalena Majkowska zaapelowała, aby seniorzy motywowali siebie nawzajem                      

do wyjścia.  

 

Pani Grażyna Jaskuła podtrzymywała swoje stanowisko o dotarciu do seniorów przez radio.  

 

Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk podkreśliła, że jej zdaniem wieluńskie radio jest 

najlepszym źródłem bieżących informacji lokalnych, jednak co z tego skoro seniorzy i tak z takich 

informacji nie korzystają. Dodała, że być może należałoby uszczegółowić pytania z czego seniorzy 

chcieliby korzystać i jakie mają oczekiwania.  

 

Sekretarz Miasta Magdalena Majkowska bardzo dobrze oceniła wydarzenia kulturalne i sportowe                       

na terenie Gminy Wieluń, których jest bardzo dużo. Stwierdziła, że Wieluń wyróżnia się na tle innych 

gmin ogromną ofertą na wysokim poziomie. Nawiązując do wyników ankiety, wskazała, że istotne jest 

że ludziom się po prostu nie chce wyjść z domu, z różnych powodów.  Kontynuowała, że nie chce im się 

np: bo są leniwi, bo uważają że źle wyglądają, być może przebyta choroba. Wyraziła swoje przekonanie, 

że jest to również kwestia zachęcania się nawzajem. Wskazała, że zajęcia powinny być dostosowane                  

do wieku i schorzeń tych osób.  

 

Pani Janina Oleszkiewicz zgodziła się z Panią Sekretarz.  

 

Sekretarz Miasta Magdalena Majkowska stwierdziła, że zadaniem Rady Seniorów jest również 

docieranie do osób, w celu ich zachęcania do różnych wydarzeń kulturalnych. 
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Pani Janina Oleszkiewicz odpowiedziała, że podczas spotkań w klubach będą zachęcały do mobilizowania 

sąsiadów.  

 

Sekretarz Miasta Magdalena Majkowska zaproponowała, aby zrobiono wykaz takich spotkań                                   

i wypromowano kilka punktów. 

 

Pani Bożena Rabikowska powróciła do wyników ankiety i poinformowała, że zastanawia ją ocena jakości 

usług zdrowotnych, która była bardzo niska, gdzie 47% ankietowanych oceniła raczej źle. Podała przykład 

gdzie pewna osoba starsza udała się do przychodni i pomimo, że uzyskała receptę na niezbędne leki                 

to nie zostało zmierzone jej ciśnienie. Wskazała tu niewłaściwe podejście lekarzy do osób starszych,                 

co powinno się zmienić. W dalszej części swojej wypowiedzi zaproponowała wywieszanie na słupach 

„dekadówek”, które informowałyby o wydarzeniach dzień po dniu a przy tym jest tanim rozwiązaniem. 

Przyznała, że w Wieluniu dzieje się bardzo dużo, ale zdarzyło jej się samej nie uczestniczyć                                          

w wydarzeniach ze względu na brak wiedzy o nich.  

 

Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk zwróciła uwagę, że Urząd Miejski w Wieluniu nie 

może wymagać informacji na temat wydarzeń kulturalnych od instytucji, które nie są mu podległe.  

Kontynuowała, że informacje takie można uzyskać od Muzeum Ziemi Wieluńskiej, Biblioteki Miejskiej, 

oraz Wieluńskiego Domu Kultury. 

 

Pani Bożena Rabikowska poprosiła wobec powyższego, aby w ogłoszeniu które zaproponowała 

zamieszczono informację „że niestety instytucje niepodległe Urzędowi Miasta i Gminy Wieluń nie podały 

terminów organizowanych przez siebie przedsięwzięć”. 

 

Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów Emilia Kałuża zaproponowała, aby zapis brzmiał:                                    

„że informacja nie zawiera”. Powróciła także do wypowiedzi Pani Rabikowskiej odnośnie ankiety                        

w punkcie oceny jakości usług zdrowotnych i zaproponowała, żeby wynik ankiety przesłany został Panu 

Staroście, ponieważ służba zdrowia to głównie Jego kompetencje.  

 

Pani Bożena Rabikowska wyraziła swoją aprobatę wobec propozycji Pani Przewodniczącej. 

 

Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk zaproponowała, aby jednostki zajmujące                           

się organizacją wydarzeń wydawały upusty dla zorganizowanych grup seniorów, w celu zachęcenia                     

i mobilizowania. 

 

Sekretarz Miasta Magdalena Majkowska zaproponowała, żeby grypy te liczyły przynajmniej 5 osób.  

 

Pan Tadeusz Pobudejski stwierdził, że środowisko lekarskie bardzo wzoruje się marszałkiem Grodzkim. 

 

Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów Emilia Kałuża podkreśliła, że to nie jest miejsce na oceny 

polityczne. 

 

Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk podjęła kontynuację tematu zachęcenia seniorów 

do udziału w wydarzeniach. Zaproponowała umieszczenie na plakacie informacji o tym, że coś jest                   

np. szczególnie taniej. 

 

Sekretarz Miasta Magdalena Majkowska pochwaliła pomysł Pani Wiceburmistrz. 
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Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów Emilia Kałuża dopytała gdzie zniżka miałaby być uwzględniona, 

czy byłoby to kino.  

 

Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk zaproponowała, żeby zaapelować do szefów 

jednostek, aby ułożyli swoje propozycje dla zorganizowanych grup seniorów, które chciałyby 

uczestniczyć w takich wydarzeniach. Byłoby to dodatkową zachętą do zbierania się seniorów w grupy                 

i czerpania wspólnych korzyści. 

 

Sekretarz Miasta Magdalena Majkowska zauważyła, że w ten sposób, także statystycznie zwiększy się 

ilość osób biorących udział w takich wydarzeniach. 

 

Pani Grażyna Jaskuła uznała to za dobry pomysł. Powiedziała, że w trakcie spotkań z seniorami także 

będzie ich zachęcać. Dodała, że jakaś grupa się znajdzie. 

 

Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk wskazała, że jednostka kultury, która przygotuje 

zniżki z pewnością będzie miała przez to zwiększoną frekwencję. Stwierdziła, że o ile Radni Miejskiej 

Rady Seniorów będą motywować innych to z pewnością zadziała to pozytywnie. Podsumowała,                          

że zostały wyciągnięte wnioski z ankiety. Dodała, że ankieta dużo dała i dużo pokazała.  

 

Pan Waldemar Kluska Prezes Stowarzyszenia TACY SAMI poprosił o możliwość włączenia się w dyskusję 

w omawianym temacie. 

 

Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów Emilia Kałuża udzieliła głosu Panu Waldemarowi Klusce.  

 

Pan Waldemar Kluska Prezes Stowarzyszenia TACY SAMI podał propozycję miejsca i spotkania, gdzie 

można zebrać opinie na temat potrzeb seniorów. Jako miejsce o którym mówił wskazał festyn, który 

odbędzie się 26 czerwca przy Pałacu Taczanowskich w Rudzie. Swoją propozycję uargumentował 

faktem, że na żywo można będzie porozmawiać z osobami zainteresowanymi co do ich przyszłości, oraz 

usłyszeć o ich problemach. Kontynuował, że powyższy festyn poświęcony będzie tematyce domu 

seniora, który tworzony jest przez stowarzyszenie Tacy Sami. Omówił program festynu podczas którego 

w dniu 25 czerwca odbędzie się koncert charytatywny, w którym wystąpią prawnuczęta byłego 

właściciela przedwojennego Pałacu Taczanowskich w auli Państwowej Szkoły Muzycznej, natomiast                  

w dniu 26 czerwca można będzie spotkać się z seniorami. Następnie rozdał zaproszenia na powyższe 

wydarzenie zał. nr 4 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów Emilia Kałuża zapytała Panią Wiceburmistrz czy będzie 

opracowywany dokument pn. Strategia dotycząca polityki senioralnej, czy gmina nie będzie 

opracowywała takiego dokumentu. 

 

Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk wyjaśniła, że w tej chwili gmina pracuje nad 

strategią dla całej gminy. Poinformowała, że badanie ankietowe, które było analizowane na dzisiejszym 

spotkaniu zostało również przesłane do firmy, która nad tym pracuje. Poinformowała, że w najbliższym 

czasie będzie miała spotkanie z tą firmą, żeby zwrócić uwagę, że punkt dotyczący seniorów został 

opracowany w ramach projektu strategii rozwoju gminy. 

 

Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów Emilia Kałuża podziękowała za udzieloną odpowiedź, 

następnie przeszła do tematu programu osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów”. 
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Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk poprosiła Panią Kierownik MGOPS przedstawienie 

sytuacji w zakresie realizacji tego programu. 

 

Katarzyna Tasarz Kierownik MGOPS w Wieluniu na wstępie swojej wypowiedzi wyjaśniła na czym polega 

program „Korpus Wsparcia Seniorów”, który przeznaczony jest dla osób powyżej sześćdziesiątego 

piątego  roku życia, które mają problem z samodzielnym funkcjonowaniem ze względu na stan zdrowia, 

prowadzą samodzielne gospodarstwo domowe i którym pomoc w funkcjonowaniu należałoby zapewnić. 

Program zakłada zapewnienie uczestnikom programu opasek, które są formą opieki na odległość                        

i zapewnienie usługi teleopieki. Poinformowała, że do programu zgłosiło się prawie 250 osób. Na chwilę 

obecną trwa etap wyłonienia wykonawcy, uzgadniane są terminy realizacji dostaw. Dodała, że będą 

przeprowadzane szkolenia. Podała termin 1 lipca od którego program będzie działał. Poprosiła Radnych 

Miejskiej Rady Seniorów, aby rozpowszechnili informacje wśród znajomych o możliwości udziału                         

w programie.  

 

Sekretarz Miasta Magdalena Majkowska dopytała czy program będzie działał do końca roku. 

 

Katarzyna Tasarz Kierownik MGOPS w Wieluniu potwierdziła, że do końca roku. Następnie omówiła 

obsługę opaski, w której podczas sytuacji kryzysowej, w momencie gdy osoba źle się poczuje to wciska 

przycisk na opasce, powiadamiając w ten sposób centrum teleopieki. Poinformowała, że także                             

w momencie osłabnięcia i upadku opaska powinna zadziałać. Podała, że dodatkowo opaska posiada 

czujnik czynności życiowych takich jak: puls i saturacja, posiada pomiar ciśnienia. Ponadto urządzenie 

posiada krokomierz i możliwość komunikacji głosowej.  

 

Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk uzupełniła wypowiedź Pani Kierownik, że opaska 

zobowiązuje do ciągłego noszenia, nie ściągania jej. Zwróciła uwagę, że nie wszyscy są gotowi na ciągłe 

noszenie takiej opaski, dla niektórych jest wyzwaniem trzymanie jej cały czas na ręce, co wiąże się z dość 

niskim zainteresowaniem. 

 

Sekretarz Miasta Magdalena Majkowska zapytała o odległościach, których ewentualnie nie można 

byłoby przekraczać. 

 

Katarzyna Tasarz Kierownik MGOPS w Wieluniu wyjaśniła, że w opasce zamontowana jest karta SIM                     

i może działać w każdym miejscu, również poza granicami kraju, na podobnych zasadach jak telefon 

komórkowy. 

 

Sekretarz Miasta Magdalena Majkowska zapytała gdzie mieści się centrum medyczne, które otrzymuje 

informacje. 

 

Katarzyna Tasarz Kierownik MGOPS w Wieluniu odpowiedziała, że firma, która obsługuje mieści się                    

w Katowicach i zatrudnia odpowiednio przygotowanych ratowników medycznych, pielęgniarki i osoby, 

które są przygotowane do udzielania pomocy. 

 

Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów Emilia Kałuża zapytała, czy urządzenie posiada GPS. 

 

Katarzyna Tasarz Kierownik MGOPS w Wieluniu odpowiedziała, że tak. Wymieniła funkcje opaski: 

przycisk bezpieczeństwa, detektor upadku, lokalizator GPS, funkcje umożliwiające komunikowanie                      
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z centrum obsługi i opiekunami, funkcje monitorujące podstawowe czynności życiowe: puls i saturację, 

pomiar ciśnienia, krokomierz. 

 

Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów Emilia Kałuża zapytała, czy są jeszcze jakieś pytania.  

 

Więcej uwag nie zgłoszono. 
 

 

Punkt 4 

Informacja dotycząca realizacji planu pracy MRS na 2022 rok 
 

Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów Emilia Kałuża otworzyła dyskusję. Zapytała czy ktoś chciałby 

zabrać głos. 

 

Pani Grażyna Jaskuła nawiązała do realizacji planu pracy, w którym trzeba było dotrzeć do imienniczek 

dla których zorganizowana miała zostać uroczystość. Opowiedziała, że w tej sprawie wraz z koleżanką 

udała się do Pani Dyrektor WDK. Kontynuowała, że przedstawiła sprawę Pani Dyrektor licząc                              

na pokierowanie i podpowiedź jak to zorganizować. Przytoczyła odpowiedź Pani Dyrektor „że absolutnie 

nie będzie w tym brała udziału, nie da też pracowników, nie może też dofinansować, bo nie mamy 

pieniędzy na takie rzeczy. Jedynie tylko co może dać to jest scena, a poza tym nic więcej”.  Przytoczyła 

kolejną wypowiedź w której: „jeżeli będziemy mieć wszystko gotowe, czyli imiona i jak to zrobić 

wszystko…”. Przytoczyła następnie słowa swojej koleżanki: „ no to przekażę Pani Przewodniczącej jak              

to wygląda”. Następnie przytoczyła kolejną wypowiedź Pani Dyrektor ”no dobrze, ale bardzo proszę 

przynieść jak będzie gotowe to mogę w czymś… no nie, zapoznam się tylko…”. Przekazała swoje 

odczucia: „że o tym żeby w czymś pomóc nie było takiej mowy”.  

 

Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów Emilia Kałuża dopytała czy było to niemożliwe. 

 

Pani Grażyna Jaskuła potwierdziła, że było to niemożliwe. Wyraziła swoje oburzenie brakiem pomocy. 

Przekazała swoje odczucia braku wsparcia. Dodała, że być może gdyby „zaniosły gotowe to może….” . 

 

Pani Janina Oleszkiewicz uzupełniła, że Rada Seniorów musiałaby przygotować cały plan i wtedy 

przynieść.   

 

Pani Grażyna Jaskuła potwierdziła, że „my to musimy zrobić”. Przytoczyła kolejną wypowiedź Pani 

Dyrektor WDK-u: „my mamy tu tyle swoich różnych spraw, tyle różnych rozrywek, więc…”.  

 

Pani Janina Oleszkiewicz wtrąciła: „bo mają”. 

 

Pani Grażyna Jaskuła podkreśliła, że nie uzyskały tego co oczekiwały. Przekazała, że głównie chodziło jej 

o to, żeby Pani Dyrektor podpowiedziała jak to zrobić, żeby wyszło fajnie. W związku z sytuacją wyraziła 

swoje obawy jak punkt z planu pracy dotyczący imienniczek zostanie zrealizowany. 

 

Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk wyjaśniła, że Pani Dyrektor ma bardzo dużo takich 

osób, którzy przychodzą z pomysłami. 
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Pani Janina Oleszkiewicz przedstawiła swoją propozycję, żeby na spotkaniach z seniorami, które 

rozpoczną się od września, uzyskać od nich ich własne propozycje jakie imiona wybrać, czy można taką 

uroczystość organizować. Przytoczyła przykład spotkania na którym odbyła się zabawa z kapeluszami, 

co bardzo przypadło jej do gustu. 

 

Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów Emilia Kałuża podsumowując wskazała, że na ten moment jest 

problem niewybranego imienia.  

 

Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk nawiązała do imprezy imieninowej zwracając 

uwagę, że w wynikach ankiety seniorzy nie wskazali potrzeby organizowania tego typu imprez. Poddała 

w wątpliwość kierunek tego typu działań, które mogłyby okazać się na seniorach wymuszone. 

Powiedziała, że w pierwszej kolejności zachęcałaby seniorów do korzystania z tego co już jest,                            

nie generując przy tym nowych kosztów.  

 

Pani Janina Oleszkiewicz podzieliła zdanie z Panią Wiceburmistrz, dodała, że takie rozwiązanie byłoby 

dobre. Przyznała, że dla seniorów jest organizowanych dużo ciekawych uroczystości. Potwierdziła żeby 

nie robić nic na siłę. 

 

Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk zaprosiła Radnych Miejskiej Rady Seniorów                         

na imprezę o której wcześniej wspominał już Pan Burmistrz, której właśnie Burmistrz jest 

pomysłodawcą, która odbędzie się 2-3 lipca na terenie parku pn.: ”Cudze chwalicie swego nie znacie”. 

Kontynuowała, że impreza będzie poświęcona wszystkiemu co najlepsze w regionie, dotyczące m.in. 

biblioteki, muzeum, domu kultury. Nawiązała do spotkania z przedstawicielami kół gospodyń wiejskich, 

gdzie poprosiła o przygotowanie miejsca tematycznie związanego z sołectwem z którego pochodzą. 

Kontynuowała, że poprosiła o przygotowanie tablic informacyjnych sołectwa, zdjęć sołectwa, 

zapewniając stolik i ławeczkę w celu napicia się kawy. Podała, że zamierzeniem imprezy jest integracja. 

Poinformowała, że będą również dmuchańce czy karuzele, które przyciągają najczęściej. Przekazała, że 

będzie rozłożona scena na której odbędą się występy lokalnych zespołów z całej ziemi wieluńskiej. 

Zapewniła, że w niedługim czasie pojawią się plakaty dotyczące tego wydarzenia. Dodała, że będą 

dostępne także ulotki. Poprosiła o przekazywanie ulotek znajomym. Oznajmiła, że ma to być czas, gdzie 

wszyscy mogą się spotkać, usiąść ze sobą i porozmawiać, oraz zobaczyć najfajniejsze i najcenniejsze 

rzeczy które są w naszym regionie. 

 

Pani Grażyna Jaskuła zwróciła się do Pani Przewodniczącej w sprawie sytuacji którą wcześniej 

opowiedziała, czy trzeba będzie myśleć o imiennikach czy trzeba ten temat zakończyć. Następnie 

skierowała pytanie do Pani Wiceburmistrz czy byłoby możliwe jakieś dofinansowania, gdyby impreza 

dotycząca imienników doszła do skutku. Uargumentowała, że jeżeli trzeba byłoby coś zorganizować                   

to pieniądze byłyby potrzebne.  

 

Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk wyjaśniła, że imprezy planuje się pod koniec roku 

na rok następny, powyższej imprezy nie ma zaplanowanej na ten rok.  

 

Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów Emilia Kałuża dodała, że nie ma w harmonogramie środków                

na to. 

 

Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk potwierdziła słowa Pani Przewodniczącej,                           

że nie ma w harmonogramie na to środków. Kontynuowała, że nie zostały określone koszty tego 
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przedsięwzięcia czy byłyby to koszty 5 tys. zł., czy 50 tys. zł, oraz na jaką skalę miałoby zostać ono 

zorganizowane. 

 

Pani Janina Oleszkiewicz wyraziła swoje zdanie, że jeżeli będzie taka duża impreza publiczna                                 

jak ta pn. „Cudze chwalicie, swego nie znacie”, to nie ma potrzeby na siłę organizowania dodatkowej. 

 

Pani Bożena Rabikowska skomentowała: „nikt nie rezygnuje przed metą”. Wykazała zrozumienie wobec 

postawy Pani Dyrektor WDK tłumacząc, że powinien jej zostać przedstawiony konkretny plan. 

Przedstawiła następnie historię imion nadawanych dzieciom, według różnych badań od XV wieku. 

Określiła imiona najczęściej nadawane wśród współczesnych seniorów. Podała, że najczęściej 

nadawanym imieniem było imię Maria. Drugie miejsce wśród imion żeńskich zajmuje Krystyna. Podała 

także najczęściej nadawane imiona męskie w tych czasach, którymi były imiona Jan i Stanisław. Dodała, 

że z każdej zabawy można się czegoś nauczyć, można podawać historię tego imienia, wskazać znane 

osoby o tym imieniu, zaprezentować poezję związaną z tym imieniem. Wskazała, że żadne pieniądze nie 

są potrzebne, żeby Panie z koła przyjaciół poezji recytowały wiersze poświęcone Janom czy Mariom. 

Zaproponowała, również wykorzystanie góralskich dowcipów, gdzie „Jasiu” powtarza się bardzo często. 

Podsumowała, że mogłaby być to bardzo tania i wspaniała impreza kulturalna i jednocześnie 

rozrywkowa. Dodała, że można byłoby przy okazji takiej imprezy wspomnieć Jana Sobieskiego, Jana 

Zamojskiego, czy również osoby związane z Wieluniem. Uznała, że gminę byłoby z pewnością stać                      

na herbatę, napoje i ciasto.   

 

Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk zaproponowała, że mógłby to być nawet „weekend 

Maryśki” w piątek w muzeum w zakresie historii, w sobotę w bibliotece w zakresie literatury. 

 

Pani Bożena Rabikowska odpowiedziała, że wystarczyłby nawet jeden dzień, zaczynając od najprostszych 

rzeczy. Stwierdziła, że gdyby taki scenariusz zostałby wcześniej przedstawiony Pani Dyrektor, to pewnie 

wyznaczyłaby swoich pracowników do pomocy. Podkreśliła, że tu nie trzeba wielkiej pomocy.  

 

Pani Grażyna Jaskuła wyraziła swoje wątpliwości wobec założeń Pani Rabikowskiej. Wskazała,                               

że otrzymała informację od Pani Dyrektor, że swoich pracowników nie da.  

 

Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów Emilia Kałuża przypomniała, że Rada Seniorów jest ciałem 

kolegialnym. Podkreśliła, że jako Przewodnicząca nie może samodzielnie decydować, ponieważ decyzje 

podejmowane są wspólnie. Oznajmiła, że ma przed sobą statut i że zawarty jest w nim zapis który 

wskazuje, że „Rada Seniorów podejmuje działania w celu integracji wieluńskiego środowiska osób 

starszych, oraz wzmacniania udziału seniorów w życiu społeczności lokalnej, w szczególności poprzez 

inicjowanie przedsięwzięć”. Dodała, że nie jest napisane, że członkowie zobowiązani są wykonywać 

powyższe działania. Podała swoje założenie, że członkowie mogą zainicjować, a po to gmina posiada 

jednostki organizacyjne, żeby zajęły się wykonywaniem tych zadań. Kontynuowała, że Radni Miejskiej 

Rady Seniorów mogą rozmawiać, dzielić się spostrzeżeniami, przedstawiać swoje wizje, ale ciężar 

realizowania imprezy nie może być przenoszony na Radę Seniorów. Wyjaśniła, że czytając statut nie 

widzi tego w ten sposób. Spostrzegła, że Pan Nowak jest ciągle zdenerwowany i znudzony. Poprosiła 

Pana Nowaka o wyjaśnienie jak widzi swoją rolę i pracę w Miejskiej Radzie Seniorów.  

 

Pan Zenon Nowak odpowiedział, że trzeba rozmawiać o tematach zawartych w programie. Stwierdził, 

że wiele tematów było poruszanych nie zawartych w programie. Kontynuował, że wystąpienie Pana 

Burmistrza dotyczyło inwestycji, ale w programie tego nie było. Zaznaczył, że nie wie czym                                        

się tu kierowano. Jako kolejną uwagę zgłosił temat ankiet. Uznał, że o ankietach można byłoby 
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rozmawiać sensownie, gdyby ankieta dotarła przed spotkaniem. Zadał pytanie co może wywnioskować 

z ankiety którą dostał dzisiaj. Dodał, że gdyby miał to w domu i przeanalizował, to mógłby się 

ustosunkować do tego. Poprosił, aby instytucje gminy które organizują spotkania powiadamiały Radę 

Seniorów o organizowanych imprezach. Powiedział, że o imprezach organizowanych w muzeum                              

i bibliotece dowiedział się dopiero z gazety po tym jak już odbyły się. Podkreślił, że plakatów na ulicy nie 

zawsze czyta. Przytoczył kilka przykładów uroczystości, które w ten sposób go ominęły. Poprosił Panią 

Przewodniczącą, aby nawiązała kontakt z seniorami w Nysie, z którymi Miejska Rada Seniorów                               

w Wieluniu miała bardzo dobry kontakt, jednak ze względu na pandemię został zerwany. Podziękował 

za możliwość wypowiedzi. 

 

Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów Emilia Kałuża podziękowała za wypowiedź i poprosiła, aby 

każdy odpowiedział sobie na pytanie, co jako członek Miejskiej Rady Seniorów zrobił dla środowiska 

seniorów. Przypomniała przy tym, że każdy z członków wyraził wolę i chęć bycia w Radzie. Podkreśliła, 

że członkowie Rady są po to aby pracować na rzecz seniorów a nie jeździć po wycieczkach. Zapytała, co 

wynikło z tego, że radni Miejskiej Rady Seniorów byli w Nysie, oraz co z doświadczeń zostało 

przeniesione i wdrożone na teren Gminy Wieluń.  

 

Pan Zenon Nowak odpowiedział, że nie ma możliwości. 

 

Pani Bożena Rabikowska wyraziła swoje oburzenie na odpowiedź Pana Nowaka. Wyjaśniła, że wystarczy 

jechać do Wieruszowa, gdzie ostatnio była i czytała seniorom m.in. wiersze.  

 

Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów Emilia Kałuża powiedziała, że jest jej przykro na słowa Pana 

Nowaka. Przekazała, że jak czyta statut i wyszczególnione w nim zadania, oraz cel spotykania się 

członków Miejskiej Rady Seniorów to nie widzi tam potrzeby wyjazdów do Nysy. Przekazała, że wraz z 

Panem Przewodniczącym była w Pabianicach i również nic z tego nie wynika. Wyjaśniła, że tam mają 

inne warunki i doświadczenia a inne są tu. Podsumowała, że gdyby Miejska Rada Seniorów w Wieluniu 

byłaby prężnie działającą Radą, która może pochwalić się zasługami dla swojego środowiska, to wtedy 

można szukać nowych. Zakomunikowała, że ma wielki dyskomfort bo uważa, że Rada Seniorów nie 

zrobiła zbyt wiele dla wieluńskiego środowiska seniorów. Poinformowała, że nie ma oczekiwań,                           

że miasto będzie pokrywało koszty jej wycieczek czy koszty zaproszeń, ponieważ sama potrafi wyszukać 

uroczystości. Dodała, że wystarczy tylko chcieć. Podsumowała, że jeżeli ma być w Radzie Seniorów tylko 

po to, by dostawać zaproszenia na imprezy i być witanym jako Przewodnicząca to nie widzi tego w ten 

sposób. Przeprosiła, za przykre słowa, wyjaśniając, że czuła wewnętrznie, że musi je powiedzieć, 

ponieważ rozmijają się oczekiwania co do tego co powinno być zrealizowane na rzecz seniorów.  

 

Więcej uwag nie zgłoszono. 
Punkt 5 

Sprawy różne i wolne wnioski 

 

Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów Emilia Kałuża poinformowała, że należy wybrać delegata                      

do Obywatelskiego Parlamentu Seniorów. Poprosiła o zgłaszanie kandydatur. 

 

Pan Tadeusz Pobudejski zaproponował Panią P……….K………….. 

 

Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów Emilia Kałuża przekazała, że rozmawiała z Panią P…………K…….. 

i nie wyraziła zgody. Przypomniała, że rozmowy na ten temat prowadzone były na ostatnim spotkaniu 
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w marcu, a dzisiaj jest ostateczny termin wyłonienia kandydata. Przekazała, że rozmawiała z Panem 

Chudym, który w dniu dzisiejszym nie mógł uczestniczyć w posiedzeniu, ale wyraził zgodę jeżeli będzie 

miał poparcie wśród Miejskiej Rady Seniorów w Wieluniu, pod warunkiem również zwracania kosztów 

dojazdu i pobytu. W związku z powyższym poddała pod głosowanie kandydaturę Pana Czesława 

Chudego. Kto z państwa jest za kandydaturą Pana Czesława Chudego na Delegata Obywatelskiego 

Parlamentu Seniorów IV kadencji na lata 2022-2025, kto przeciw, kto wstrzymał się od głosu?                                 

W głosowaniu udział wzięło 8 radnych. Rada jednogłośnie (przy 8 głosach „za”) przyjęła kandydaturę 

Pana Czesława Chudego. Następnie zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos w tym puncie. 

 

Pani Bożena Rabikowska poprosiła Panią Wiceburmistrz o wykonanie najtańszych ogłoszeń, takich                        

z tygodniowym, czy dekadowy rozkładem na tablicy ogłoszeń. Uargumentowała to tym, że ludzie 

przechodzą tam czasem po trzy razy dziennie. 

 

Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk poinformowała, że na stronie Urzędu Miejskiego   

w Wieluniu jest udostępniony kalendarz wszystkich wydarzeń organizowanych przez Gminę Wieluń,                   

a nawet spoza gminy. Powiedziała, że przekaże Kierownikowi Biura Burmistrza Panu Radosławowi 

Urbaniakowi, aby wydrukował w formacie A3 takie ogłoszenia w celu rozwieszenia na słupach. 

 

Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów Emilia Kałuża wspomniała o sytuacji w której członkowie 

Miejskiej Rady Seniorów podczas jednego z posiedzeń otrzymali wydrukowane informacje                                        

o zaplanowanych wydarzeniach, po czym pozostawione zostały na stołach, ponieważ nie było 

zainteresowania.  

 

Pani Bożena Rabikowska wskazała, że tym razem informacje miałyby zostać rozwieszone na słupach.  

 

Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów Emilia Kałuża wyjaśniła, że wcześniej były rozdane trochę 

mniejsze w celu rozdania wśród znajomych seniorów, wśród sąsiadów, do położenia na skrzynce 

pocztowej, do zostawienia w sklepie, a jednak zostały na sali.   

 

Pani Bożena Rabikowska stwierdziła, że gdy na słupie będzie zamieszczona informacja dotycząca 

kalendarza imprez, to gdy jedna osoba zobaczy to z pewnością przekaże to następnej osobie.  

 

Sekretarz Miasta Magdalena Majkowska wspomniała, lata, w których jednostki kultury takie jak 

biblioteka, dom kultury, muzeum produkowały ulotki z harmonogramem imprez, które znajdowały się 

do pobrania w budynkach Urzędu. Poddała jednak w wątpliwość skuteczność ulotek w zwiększeniu 

zainteresowania tymi wydarzeniami. Zwróciła uwagę, że byłoby to również dodatkowym kosztem.  

 

Pani Grażyna Jaskuła podkreśliła, że każdy może mieć inne pomysły i inne prośby. Powiedziała, że mało 

kto z seniorów korzysta z internetu. Kontynuowała, że otrzymując pocztą informacje o wydarzeniach 

wszyscy posiadali o nich wiedzę. Zgodziła się, że generuje to jednak koszty. 

 

Sekretarz Miasta Magdalena Majkowska podpowiedziała, że raz w tygodniu można odwiedzić Urząd 

Miejski i w ten sposób zasięgnąć informacji o bieżących imprezach. 

 

Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów Emilia Kałuża zaproponowała, aby na następne posiedzenie, 

które najprawdopodobniej odbędzie się we wrześniu, każdy przyniósł zapisane zadanie, które chciałby 

aby w tej kadencji Miejskiej Rady Seniorów zostało zrealizowane. Poprosiła, żeby każdy określił jak widzi 

swoją rolę w Radzie Seniorów, co chciałby zrealizować. Poinformowała, że pomysły będą wdrożone                   
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do planu pracy na przyszły rok. Dodała, że jeżeli te zadania będą wymagały nakładów pieniężnych                         

to będzie dobry moment, aby je ująć w budżecie na następny rok. Poinformowała o swoich wahaniach 

co do realizacji święta imienia. Uznała to za dobry pomysł, którego szkoda byłoby nie realizować. Bierze 

jednak pod uwagę wcześniejsze opory.  

 

Pani Bożena Rabikowska dodała, że można to zrealizować bezkosztowo. 

 

Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów Emilia Kałuża zgodziła się ze zdaniem Pani Rabikowskiej                            

i zaproponowała, że wykona jedno ciasto na taką uroczystość. Zaproponowała również, aby każdy 

przyprowadził seniorkę o imieniu Maria, która nie wychodzi na imprezy. Dodała, że nie byłaby to wtedy 

impreza otwarta tylko dla tych, którzy „nie wychodzą”. 

 

Pani Bożena Rabikowska zaproponowała, aby oficjalnie zaprosić wszystkich, którzy chcą przyjść.  

 

Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów Emilia Kałuża zgodziła się z propozycją Pani Rabikowskiej. 

Wyjaśniła, że przyprowadzenie osoby, która nie wychodzi z domu byłoby dodatkowym zadaniem. 

Nawiązując do sytuacji przedstawionej przez Panią Jaskułę, zapytała Panią Wiceburmistrz czy Pani 

Dyrektor WDKu jest zamknięta na zaproponowane przedsięwzięcie.   

 

Pani Bożena Rabikowska odpowiedziała, że nie wierzy że Pani Dyrektor jest zamknięta. Wyraziła swoje 

przypuszczenia, że Pani Dyrektor spotkań z osobami, które mają jakiś pomysł to ma dziennie kilku. 

Wyjaśniła, że Pani Dyrektor potrzebuje wypracowanego „gotowca”, konkretów. Dodała, że Pani 

Dyrektor nie będzie wymyślać czego senior oczekuje od takiego spotkania, bo to nie jest jej zadanie. 

Dodała, że zadanie to należy do Rady Seniorów. Zasugerowała, że należało przekonać Panią Dyrektor,   

że to jest właściwy kierunek.  

 

Pani Bożena Rabikowska przyznała rację Pani Wiceburmistrz. Przytoczyła sytuację, kiedy przez długi czas 

na Uniwersytecie Trzeciego Wieku przekonywała, żeby zrobić jeden wykład o cmentarzach, na co nikt 

nie wyrażał woli. Zanim udało się wszystkich przekonać, to minął rok. Jak się okazało nikt nie spodziewał 

się, że tyle pięknych rzeczy można powiedzieć na temat cmentarzy. Podsumowała, że z każdego tematu 

można zrobić poezję. 

 

Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów Emilia Kałuża zakomunikowała, że ma problem, czy ta sprawa 

dotycząca święta imienia jest do realizacji, czy ta sprawa wypada z planu pracy.  

 

Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk odpowiedziała, że może się to okazać we wrześniu 

jak któraś z Pań wniesie to zadanie jako swoje do realizacji planu Rady Seniorów. 

 

Pani Bożena Rabikowska zakomunikowała, że nie wykreślałaby tego.  

 

Pani Janina Oleszkiewicz przyznała, że nie wiedziały z Panią Jaskułą jak przekonać Panią Dyrektor, ale                                

po objaśnieniu Pani Wiceburmistrz to „można by  pomyśleć nad tym”. 

 

Pani Grażyna Jaskuła w nawiązaniu do realizacji planu pracy pkt 9 poprosiła Panią Wiceburmistrz                          

o umówienie z kołami gospodyń. 

 

Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk poinformowała, że podjęła już pewne kroki. 

Dodała, że wysłała informacje do Sołtysów, aby informowali o spotkaniach kół gospodyń wiejskich, 
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jednak na razie bez odzewu. Zaproponowała, że przygotuje nr telefonów aby Panie same mogły                           

się kontaktować bez pośredników. 

 

Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów Emilia Kałuża powróciła do dwóch wcześniej omawianych 

spraw i w związku z wcześniejszą aprobatą co do ich realizacji zarządziła głosowania: 

1) Kto jest za wnioskiem w sprawie przekazania do Starosty Wieluńskiego informacji o jakości usług 

zdrowotnych wynikającej z ankiety, kto przeciw a kto wstrzymał się od głosu. W głosowaniu 

udział wzięło 8 Radnych, przy 8 głosach „za” Miejska Rada Seniorów wniosek przyjęła; 

2) Kto jest za wnioskiem w sprawie wystąpienia do jednostek kulturalnych Gminy Wieluń                                

o obniżenie cen ofert kulturalnych dla grup seniorów, kto przeciw a kto wstrzymał się od głosu. 

W głosowaniu udział wzięło 8 Radnych, przy 7 głosach „za”, 1 głosie „wstrzymującym się” 

Miejska Rada Seniorów wniosek przyjęła. 

Zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos. Nikt nie zgłosił się. Wobec powyższego zakończyła XI posiedzenie 

Miejskiej Rady Seniorów. 

 

Więcej uwag nie zgłoszono. 
 
 

Punkt 6 

Zamknięcie posiedzenia.  

Przewodnicząca Emilia Kałuża zamknęła XI posiedzenie Miejskiej Rady Seniorów dziękując wszystkim                 

za udział.  

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

      Protokołowała:             Zastępca Przewodniczego Miejskiej Rady Seniorów 

 

Malwina Matławska                Czesław Chudy  

 

 

 

 

 

 


